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［摘 要］ 任务型教学法是基于完成任务为目标的第二语言教学法，强调体验式学习，有

利于激发学生的学习动机和兴趣。 任务型教学法的优势非常适合汉语短期教学，能更有效地体

现汉语短期教学的实用性、趣味性和交际性，满足学习者的学习需求。 本文以日本大学生汉语

短期班的任务型教学课堂设计为例，探讨任务型教学法在汉语短期教学中的具体应用和操作，

包括需求分析和任务目标、任务中的输入问题、任务的难度和任务类型及任务三阶段课堂模式

的应用。
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[ Abstract J The task-based method is a second language teaching approach which 

emphasizes the learner's personal experiences in learning process, so it can help to motivate 

learners and promote language learning. This paper also analyses the characters of short-term 

Chinese language teaching and indicates the task-based method is suitable for short -term Chinese 

class. Based on the design of classroom teaching for a short-term Chinese class of Japanese college 

students, it discusses the application and operation issues of this teaching approach, including 

needs analysis and task target, difficulty and types of task, input in task completion and the three 

phases of within-task sequencing. 
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随着
“

汉语热
”

的不断升温，以学习汉语为目的来华留学的人数也不断增加。 按照学习

时间的长短， 一般把学习期限在8周以内的称为
“

汉语短期班
＂
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